
Zápisnica 

zo zasadnutia Rady školy pri Základnej škole Jaroslava Simana vo Valaskej 

konaného dňa 10. októbra 2019 

 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny (v evidencii u pani riaditeľky) 

 

Program: 

1. Otvorenie a predstavenie nových členov Rady školy 

2. Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach za šk. rok 2018/2019 

3. Inovovaný školský vzdelávací program pre 9. ročník ZŠ 

4. Rôzne 

5. Záver 

 

 

1. Zasadnutie otvorila pani riaditeľka Mgr. Štefánia Piliarová. Prítomných privítala  

a predstavila nových i pôvodných členov Rady:  

Predseda:     Ing. DUNDOVIČ Ján, zástupca zriaďovateľa 

Podpredseda: Mgr. Blahútová Alena, zástupca pedagogických zamestnancov 

Členovia:      PaedDr. Badinková Michaela, zástupca pedagogických zamestnancov 

                                Bachratý Erik, zástupca rodičov 

                   Bániková Anna, zástupca ostatných zamestnancov 

                     Datko Richard, zástupca zriaďovateľa 

                   PhDr. Mgr. Kúdelková Zuzana, zástupca zriaďovateľa 

                  Levíková Alena, zástupca rodičov 

                  Mgr. Nitková Janeta, zástupca rodičov 

                  Ing. Rolincová Zuzana MSc., zástupca zriaďovateľa 

                     Vaníková Alexandra, zástupca rodičov 

 

Zápisnicu z tohto zasadnutia zhotoví podpredseda p. Blahútová a overí p. Rolincová. 

Pani riaditeľka odovzdala kontakty členov predsedovi Rady školy (RŠ). 

 

2. Pani riaditeľka v skratke predstavila vyhodnocovaciu správu za šk. rok 2018/2019, ktorú mali 

všetci členovia Rady školy k nahliadnutiu vopred. Skonštatovala, že stanovené ciele na šk. 

rok 2018/2019 boli splnené na 99%.  

Spomenula výsledky dotazníka, realizovaného v mesiaci jún 2019 u žiakov druhého stupňa, 

ktorého výsledky mali obohacujúci prínos. Ukázalo sa, že pohľad učiteľov a žiakov na 

vzdelávací proces a život v našej škole je rovnaký. Anketa tvorí prílohu vyhodnocovacej 

správy. 



 

 Pani Rolincová sa zaujímala o prospech žiakov a trendy, ktoré škola nasleduje.                                         

Pani riaditeľka opísala proces skvalitňovania výchovno-vzdelávacieho procesu zameraného 

na aktívne učenie sa žiakov, ktorý prebieha už tretí rok. Počas prvého roka sa pedagógovia 

oboznamovali s metódami aktívneho učenia, v nasledujúcom šk. roku si učiteľa overovali  

metódy aktívneho učenia priamo na vyučovaní a formou dotazníka získali od žiakov spätnú 

väzbu, na základe jeho výsledkov si stanovili vlastné ciele týkajúce sa uplatňovania metód 

aktívneho učenia sa žiakov na ďalší školský rok. Každý učiteľ si zvolil vlastné stratégie, 

metódy, ktoré sa rozhodol aplikovať vo vyučovacom procese počas celého školského roka 

a v závere boli tieto metódy individuálne zhodnotené na MO. Pani riaditeľka skonštatovala, 

že v používaní metód a stratégii aktívneho učenia sme sa posunuli vpred, no stále je priestor 

na ďalší rozvoj. V súvislosti so slabým prospechom žiakov najmä v predmete matematika na 

druhom stupni pani riaditeľka skonštatovala, že vyučujúce sa na MO uzniesli navýšiť 

v súvislosti s navýšením počtu vyučovacích hodín aj výkonový štandard, čo je náročné pre 

slabších žiakov. Priestor na utvrdenie daného učiva a na riešenie matematických úloh na 

rozvoj vyšších myšlienkových operácií je menší. Vyučujúce sa tejto problematike na MO 

budú venovať a prehodnotia navyšovanie výkonového štandardu do takej miery, aby slabší 

žiaci mali možnosť byť úspešnejší a zároveň šikovnejším žiakom by sa učiteľ venoval 

individuálne. Ďalším dôvodom je nezáujem niektorých žiakov pracovať na sebe. 

Pani Rolincová sa zaujímala o vydanie Knihy dobrých skutkov pre Jaroslava Simana našich 

žiakov. Chcela vedieť ako sa dá dostať k tejto publikácii. Pani Rolincová dostala informáciu, 

že Knihy dobrých skutkov sú uverejnené na webovom sídle školy. 

Pani Rolincová sa zaujímala o to, akým spôsobom sú pedagógovia podporovaní k jednotlivým 

školským aktivitám.  

Pani riaditeľka vyzdvihla vzájomnú spoluprácu učiteľov ako aj spoluprácu učiteľov so žiakmi 

a poznamenala, že väčšina aktivít patrí k tradíciám našej školy. 

Pani Rolincová poznamenala, že v mesiaci september prebehla zaujímavá akcia Deň kroja. 

Chcela vedieť, či informácie o podobných pripravovaných akciách by nemohli byť nejakým 

spôsobom avizované Obecnému úradu a poslancom. 

Pani riaditeľka poznamenala, že všetky informácie o pripravovaných aktivitách školy sú 

zverejňované na webovom sídle školy, ktoré je pravidelne aktualizované. O zrealizovaných 

aktivitách informujeme v školskom časopis Cŕŕn, ktorý vydávame aj v elektronickej podobe 

a tiež je dostupný na webovom sídle školy. Niektoré príspevky sú uverejňované aj v obecných 

novinách Valaštiansky hlásnik. Skonštatovala, že nevidí dôvod posúvať informácie 

o všetkých pripravovaných aktivitách osobitne na OcÚ a poslancom. Kto má záujem o dianie 

v škole, vie si informácie vyhľadať na webovom sídle školy.  

Pani Kúdelkovú zaujímali príčiny zlej dochádzky žiakov, vysoký počet neospravedlnených 

vyučovacích hodín. 

Pani riaditeľka vysvetlila, že počet neospravedlnených hodín sa navýšil z dôvodu 

zanedbávania školskej dochádzky žiaka, ktorý sa počas školského roka dostal do štátnej 

starostlivosti. V prípade, že žiak nie je prítomný na vyučovaní dlhšiu dobu bez oboznámenia 

rodičov alebo sa neprítomnosť žiaka často opakuje, kontaktujeme rodičov. Neospravedlnené 

hodiny vznikajú aj z dôvodu nedodržiavania šk. poriadku rodičmi, keď žiak nedonesie 

ospravedlnenku v danom termíne určenom v šk. poriadku pre žiakov našej školy. 



Neospravedlnené hodiny sú aj za meškanie žiaka na vyučovanie a dostaví sa do školy po 

zvonení, čo je tiež v zmysle šk. poriadku. V prípade 15 neospravedlnených hodín za mesiac 

škola kontaktuje Obecný úrad, ak je to viac ako 60 neospravedlnených hodín, škola 

kontaktuje OcÚ a ten následne ÚPSVaR a v prípade viac ako 100 neospravedlnených hodín 

škola kontaktuje OcÚ a ten políciu. 

3. V tomto bode pani Maťovčíková oboznámila prítomných s inovovaným školským 

vzdelávacím programom pre žiakov 9. ročníka. Informovala, že voliteľný predmet pokračuje 

vo variante zvolenom v 7. ročníku: variant A – ruský jazyk/nemecký jazyk, variant B – 

cvičenia zo slovenského jazyka a literatúry/cvičenia z matematiky. Žiakom 9, ročníka 

pribudol predmet „tvorivé písanie“ a časová dotácia predmetu dejepis sa zvýšila na 3 hodiny 

týždenne (o jednu vyučovaciu hodinu, ktoré je využitá na exkurzie a iné formy vyučovania). 

Vyučovanie výtvarnej výchovy a techniky pokračuje. Žiaci ukončia deviaty ročník povinným 

výstupom – slávnostnou akadémiou. 

Predseda pán Dundovič poznamenal, že by bolo vhodné spojiť školské podujatia s aktivitami 

obce napr. oslobodenie obce. Odpoveďou mu bola informácia o tom, že v novom školskom 

roku sa počíta so spomínanou spoluprácou školy a obce práve v súvislosti s navýšením 

vyučovania dejepisu v 9. ročníku. 

 

Pani Rolincová sa zaujímala o úroveň výučby informatiky na škole. Zdôraznila spoločenskú 

potrebu rozvíjať schopnosti žiakov v oblasti počítačovej gramotnosti. 

Vyučovanie informatiky prebieha od 2. do 9.  ročníka. Pani zástupkyňa 1. stupňa bližšie 

konkretizovala zručnosti, ktoré žiaci 1. stupňa získajú na vyučovaní informatiky (písať text 

s použitím veľkých písmen, vkladanie obrázku do textu, tvorba pozvánky na záverečné 

podujatie vo 4. ročníku, tvorba jednoduchej animácie, vyhľadávanie informácii na internete, 

zásady bezpečného používania inetrnetu). 

 

Pani Rolincová chcela vedieť, či existuje možnosť vidieť ako prebieha vyučovanie. 

Pani riaditeľka vysvetlila, že škola realizuje pre rodičov Deň otvorených dverí, kedy môžu 

rodičia prísť v stanovenom termíne na vyučovanie a vidieť ako vyučovanie prebieha a tiež 

vidieť svoje dieťa počas vyučovanie. V individuálnych prípadoch sa rodič dohodne 

s riaditeľkou školy, aby mohol byť prítomný na vyučovaní z nejakých konkrétnych dôvodov. 

 

4. V bode rôzne zazneli informácie o plánovanej voľbe riaditeľa školy, ktorá je plánovaná na 

koniec apríla - začiatok mája 2020. Pán Dundovič vysvetlil, že časový harmonogram určí 

podľa zákona prednostka Obecného úradu. Následne bude potrebné stretnutie členov Rady 

školy s cieľom určiť si kritéria a požiadavky na kandidátov. Obecný úrad otvára obálky 

kandidátov na riaditeľa školy. Rada školy dostane mená kandidátov, ktorých vyberie Obecný 

úrad podľa splnených požiadaviek. Prebehne voľba, Rada školy navrhne kandidáta, starosta 

obce menuje nového riaditeľa školy. Pani riaditeľka vyslovila požiadavku, aby sa voľba 

nového riaditeľa školy uskutočnila do konca apríla z organizačných dôvodov (úväzky 

vyučujúcich, pracovné zmluvy zamestnancov na dobu určitú). 

 

Pani Rolincová sa zaujímala o pripravované aktivity k 50. výročiu založenia školy.  

Pani riaditeľka vymenovala pripravované aktivity: 

- Beh pre zdravé srdce, ktorého sa zúčastnia nielen žiaci školy, ale aj žiaci Materskej školy, 

tiež Špeciálnej školy, bývalí zamestnanci školy a dôchodcovia (11. október); 

- vydanie kalendára, bulletinu (december);  

- besedy s pani Fischerovou (sestrou Jaroslava Simana) na 1. stupni; 



- besedy s bývalými učiteľmi a žiakmi školy na II. stupni 

- kultúrny program (apríl) 

- výtvarný súťaž 

- maľovanie tried ako darček od rodičov našich žiakov. 

Pani Rolincová sa zaujímala v akom štádiu je výrub stromov za budovou 1. stupňa. Apelovala 

na nutnosť včasného zabezpečenia výrubu stromov z bezpečnostných dôvodov.  

Pani  riaditeľka informovala,  o podniknutých krokoch, a to pripomenutie výrubu p. 

starostovi, jeho osobná obhliadka stromov určených na výrub a prísľub včasnej realizácie výrubu. 

Pán Datko informoval o možnosti výrubu stromov hasičským zborom v prípade, ak sa stromy 

nakláňajú, javia znaky nestability a tým aj nebezpečenstva pre okolie. V tomto prípade stačí zavolať 

na 150. 

Pani Rolincová podala informáciu o tom, že športová komisia má v pláne zaoberať sa 

rekonštrukciou basketbalových košov. Pani Badinková požiadala o kontrolu funkčnosti zvarov na 

kovových konštrukciách basketbalových košov. Pán Dundovič sprostredkoval víziu pána starostu na 

zlepšenie celého športového areálu. 

Pani Rolincová upozornila na nedokončený chodník k zadnej bráne, kde chýba asi 5 m. Pani 

riaditeľka reagovala informáciou, že chodník bol zablatený s mlákami a jeho terajšia úprava – 

vysypanie makadanom hodnotí ako vyhovujúce, pretože vie, že obec uvažuje o úpravách areálu školy 

a jeho iná úprava nie je v tomto momente prioritou. Pán Dundovič dodal, že pán starosta na základe 

osobnej kontroly naplánoval rekonštrukciu daného úseku. 

Pani Rolincová sa zaujímala o to, ako škola organizačne zvládla zavedenie obedov zadarmo 

pre všetkých žiakov. Pani riaditeľka informovala o počte prihlásených žiakov – nárast počtu 

o necelých 18% oproti minulému školskému roku, celkový počet prihlásených žiakov je necelých 

80% z celkového počtu žiakov na škole. V spolupráci s obcou sme obedy zadarmo materiálne 

zabezpečili – nákup riadu, výmena kotla. Z ÚPSVaR v rámci pojektu Pracuj v školskej kuchyni sme 

prijali dve pomocné pracovné sily do kuchyne a od polovice októbra pribudne pomocná pracovná sila 

v rámci absolventskej praxe. Priestorovo aj časovo vydávanie obedov zamestnanci ŠJ zvládajú, žiaci 

po 6. vyučovacej hodine  čakajú na obed v rade, ale výdaj obedov je plynulý, žiaci stihnú aj školský 

autobus. Ďalej informovala, že v týchto dňoch prebieha kontrola dochádzky žiakov do školy a počet 

odhlásených obedov, pripomenula, že neodhlásené obedy v prípade neprítomnosti žiaka v škole hradí 

v plnej výške rodič. Pani Nitková sa vyjadrila, že sú  pre ňu nastavené pravidlá nepochopiteľné, že 

rodič neodhláseného dieťaťa, ktoré nepríde do školy nemá nárok na obed zadarmo aspoň v prvý deň 

choroby ako doteraz, rodič nemôže prísť vyzdvihnúť obed do školskej jedálne a paradoxne musí za 

obed zaplatiť. Pani riaditeľka povedala, že obed by si mohol teoreticky vyzdvihnúť, ale musel by si 

zaň  zaplatiť, pretože neabsolvoval v daný deň ani jednu vyučovaciu hodinu, ale ešte aj táto 

administrácia by pre vedúcu ŠJ bola náročná. 

Pani Rolincovú zaujímalo ako škola rieši problémy žiakov s fajčením a drogami, ako to riešia 

rodičia, čo robí škola, aby zabránila týmto narastajúcim problémom. Pani riaditeľka sa vyjadrila, že 

v škole máme spracovaný preventívny program, ktorý myslí na všetky formy prevencie, za prevenciu  

je v škole zodpovedná výchovná poradkyňa (v súčasnosti školský poradca) p. I. Sedliaková. 

Problémy s fajčením v škole v súčasnosti neevidujeme. Fajčenie po vyučovaní, vo voľnom čase 

žiakov je zodpovednosťou rodičov žiakov. Za fajčenie v škole sa žiakovi udeľuje výchovné opatrenie 

a realizuje sa pohovor s rodičom. Skúsenosti z minulosti ukázali, že rodičia o fajčení svojich detí 

vedia, niekedy ich samy ponúknu, čím ich nepriamo podporujú a v tomto prípade je prevencia zo 

strany školy náročná.  



 

5. V závere pani riaditeľka, poďakovala prítomným za účasť. 

 

 

 

 
Valaská, 25. októbra 2019 
 
  

Zapísala: Mgr. Alena Blahútová    .............................................................  

Overila: Ing. Zuzana Rolincová MSc.              ............................................................. 


